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11 lipca 2015 r. w Nowicach odbyła się II edycja wyścigu szosowego w 
jeździe indywidualnej na czas „Szukamy Następców Olimpijczyka Tadeusza 
Mytnika”. Szczegóły oraz wywiad z Panem Tadueszem Mytnikiem na stro-
nach 6-7.

W poszukiwaniu najlepszych W TYM WYDANIU RJW TYM WYDANIU RJ

Lato to idealny czas festynów. Więcej  
o wakacjach na sportowo na stronach 10-12.

W związku z przejściem na zasłużoną 
emeryturę Pani Elżbiety Pawlik mamy nowe-
go kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Szczegóły na stronie 3.

Od 3 do 17 lipca w Muzeum Przemysłu 
i Kolejnictwa na Śląsku odbywał się projekt 
„Przemysłowe Miasto Dzieci”. O atrakcjach 
tych zajęć dla dzieci czytaj na stronie 7.
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Z życia gminy

Seniorzy zdobyli Górę Św. Anny

Piknik Seniorów

Powrót do przeszłości w Krasiejowie

29 czerwca 2015 
roku 42 osobowa grupa 
seniorów i osób niepeł-
nosprawnych uczest-
niczyła w zorganizo-
wanej przez Zarząd 
Rejonowy PZERiI w 
Jaworzynie Śląskiej 
pielgrzymko-wycieczce 
na Górę św. Anny i do 
parku miniatur sakral-
nych w Olszowej.

Emeryci i oso-
by niepełnosprawne 
uczestniczyły we Mszy 
Św. odprawianej mię-
dzy innymi w ich in-
tencji w Sanktuarium 
św. Anny znajdującym 
się na najwyższym 
wzniesieniu Opolsz-
czyzny. Pomimo ogra-

niczeń ruchowych 
wszyscy uczestnicy 
dotarli na górę, mogli 
podziwiać piękno bu-
dowli oraz panoramę 
okolicy, a także modlić 
się we własnych inten-
cjach. 

Po indywidualnym 
zwiedzeniu kalwarii 
wszyscy uczestniczyli w 
obiedzie w Domu Piel-
grzyma. Kluski śląskie 
bez dziurki, tradycyjne 
danie śląskie i pieczeń 
wieprzowa wszytkim 
bardzo smakowały.

Po obiedzie uczest-
nicy mogli zobaczyć 
najpiękniejsze budow-
le sakralne w Polsce 
i świecie w miniatu-

rowych rozmiarach. 
Uczestnicy oglądali 
Bazylikę i Plac św. Pio-
tra w Rzymie, Sank-
tuarium Matki Bożej 
w Fatimie, Katedrę 
Santa Maria Del Flore 
we Florencji, Katedrę i 
Krzywą Wieżę w Pizie, 
Katedrę Matki Bożej 
Wniebowziętej w Sie-
nie, Bazylikę św. Mar-
ka w Wenecji, Bazylikę 
Grobu Pańskiego w 
Jerozolimie, Katedrę 
Notce Dane w Paryżu 
oraz kościoły i sanktu-
aria w Krakowie, Opo-
lu, Gdańsku, Nysie ,św. 
Lipce.

Pogoda była za-
mówiona i oprócz 

kilku minut letnie-
go deszczu przy za-
chmurzonym niebie 
umożliwiła wszystkim 
uczestnikom skorzy-
stać w pełni z zapla-
nowanych atrakcji. 
Członkowie Zespołu 
Jaworznianie swoimi 
piosenkami i wspania-
łym nastrojem zinte-
growali grupę.

O godz. 22-tej po-

twornie zmęczeni, ale 
zadowoleni, szczęśliwie 
wszyscy wrócili do do-
mów.

Wycieczkowicze 
udowodnili, że wiek 
czy niepełnosprawność 
nie jest powodem do 
zamykania się w do-
mach, a przebywanie z 
innymi ludźmi dodaje 
siły i wiary w siebie.

12 lipca w słonecz-
ne niedzielne popo-
łudnie jaworzyńscy 
seniorzy, osoby niepeł-
nosprawne oraz mło-
dzież z Młodzieżowej 
Rady Miejskiej zebrali 

się na stadionie spor-
towym na pikniku in-
tegracyjnym, zorgani-
zowanym przez Zarząd 
Rejonowy PZERiI.

Animatorami im-
prezy byli pan Seba-

stian Grajaszek i pani 
Dagmara Wyłub. To 
głównie dzięki nim, raz 
po raz wybuchały salwy 
śmiechów i czas upły-
nął niepostrzeżenie. 
Każdy z uczestników 
pikniku otrzymał pa-
miątkowe poduszecz-
ki na igły, wykonane 
przez uczestników za-
jęć w Klubie Seniora, 
natomiast niepełno-
sprawni uczestniczący 
w pikniku, pamiątkowe 
serduszka z papierowej 
wikliny, również prace 
własne seniorów. Bio-

rący udział w spotkaniu 
zostali poczęstowani 
kiełbaskami i ciastem 
własnego wypieku. 

Wspaniały humor 
uczestników i dopisu-
jąca pogoda sprawił, 
że impreza zapisała się, 
jako wyjątkowo udana.

Serdecznie po-
dziękowania należą się 
Młodzieżowej Radzie 
Miejskiej za pomoc w 
organizacji i prowadze-
niu pikniku, dyrekcji i 
pracownikom SOKiBP, 
a także pani Grażynie 
Krzeczowskiej.

Wakacje to okres 
podróży i odkrywa-
nia. 15 lipca 2015 roku 

uczestnicy wakacyjnych 
zajęć „Lato z SOKi-
BP”, organizowanych 

przez Samorządowy 
Ośrodek Kultury i Bi-
bliotekę Publiczną w 
Jaworzynie Śląskiej 
wraz z wolontariuszami 
z Klubu Młodzieżowe-
go odwiedzili „Jura-
Park” w Krasiejowie, 
gdzie czekały na nich 
dinozaury. Dzieci i 
młodzież z Jaworzyny 
Śląskiej zwiedzili tak-
że cyfrowy Park Nauki 
i Ewolucji Człowieka, 
w którym odbyli lot 
promem kosmicznym. 

Niezapowiedzianą i 
nieoczekiwaną niespo-
dzianką było spotka-
nie Jacka Majera ps. 

„Mezo” (występował na 
tegorocznych „Dniach 
Jaworzyny Śląskiej”).

> Uczestnicy wyjazdu w parku miniatur sakralnych

> Wszystkim dopisywały wspaniałe humory

> Piknik okazał się sukcesem organizacyjnym

> W części rozrywkowej krasiejowskiego Dinoparku

> Uczestnicy wyjazdu z dinozaurami
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Z życia gminy

Nowy Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej

Serdeczne podziękowania za wiele lat pracy

Od 1 września 
2015 funkcję Kierow-
nika OPS objął Pan 
Bogdan Klim. Stano-
wisko to przejął po 
Pani Elżbiecie Pawlik, 
która odeszła na zasłu-
żoną emeryturę. No-
wego Kierownika po-
prosiliśmy o kilka zdań, 
aby mógł przedstawić 
się naszej społeczności, 
opowiedzieć o sobie, 
swoich celach i zada-
niach.

1. Od września 
obejmie Pań funkcję 
kierownika Ośrodka 
Pomocy Społecznej w 
Jaworzynie Śląskiej. 
Proszę powiedzieć, 
dlaczego zdecydował 
się Pan na udział w 
konkursie na to stano-
wisko?

Decyzję o złożeniu 
mojej oferty pracy na 
stanowisko kierownika 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Jaworzynie 

Śląskiej podjąłem po na-
myśle. Praca w pomocy 
społecznej to swoiste wy-
zwanie dla każdej osoby, 
która chce służyć innym 
– w tej pracy trzeba mieć 
pasję, bowiem jej efekt 
nie zawsze jest widocz-
ny dla wszystkich „gołym 
okiem”, a podejmowa-
ne wysiłki służą tylko 
tym, którym się pomaga. 
Obecne czasy są trudne, 
dlatego tym bardziej po-
strzegam pracę w pomocy 
społecznej jako swego ro-
dzaju misję.  

2. Jest Pan osobą 
związaną z naszą gmi-
ną, ale czy mógłby Pan, 
w kilku zdaniach opo-
wiedzieć o swojej do-
tychczasowej karierze 
zawodowej?

 Mam za sobą wiele 
lat pracy w pomocy spo-
łecznej na rożnych szcze-
blach i stanowiskach, w 
tym również kierowni-
czych. Doświadczenie 

zawodowe zdobywałem 
pracując m. in. w Świd-
nicy, Pieszycach, Świe-
bodzicach. Jednocześnie 
cały czas pracowałem w 
naszej gminie w Gmin-
nej Komisji Rozwią-
zywania Problemów 
Alkoholowych, stając na 
co dzień z problemami, 
których rozwiązywa-
niem zajmuje się Ko-
misja. To w jej ramach 
miałem okazję współ-
pracować z instytucjami 
i organizacjami z na-
szej gminy, ale również 
przede wszystkim mo-
głem poznać lepiej na-
szym mieszkańców. 

3. Co uznaje Pan za 
priorytety w zakresie 
swojej pracy?

Priorytetem będzie 
praca i dobry kontakt z 
podopiecznymi. Wymaga 
to jednak obiektywnej 
oceny, dużego zaan-
gażowania wszystkich 
pracowników, które 

sądzę już jest wysokie. 
Wyprowadzenie  rodzin 
z ich trudnej sytuacji, 
motywowanie do inwe-
stowania w swój poten-
cjał zawodowy i osobi-
sty, znalezienie tego, co 
w ludziach często jest 
„uśpione i nie odkryte”.  
To moje cele na pierw-
szy okres pracy. Liczę na 

aktywny głos społeczno-
ści lokalnej i współpracę 
wielu służb i organizacji 
na rzecz mieszkańców, 
w tym również osób 
starszych.

Dziękujemy za 
rozmowę, i życzymy 
samych sukcesów na 
nowym stanowisku

29 czerwca 2015 r. 
na sesji Rady Miejskiej 
odbyło się pożegnanie 
odchodzącej na emery-
turę Kierownik Ośrod-
ka Pomocy Społecznej 
w Jaworzynie Śląskiej, 
Pani Elżbiety Pawlik. 
Burmistrz Jaworzyny 
Śląskiej Pan Grzegorz 
Grzegorzewicz wraz 
z Przewodniczącym 
Rady Miejskiej Panem 
Arturem Nazimkiem 
i Wiceprzewodniczą-
cym Rady Miejskiej 

Panem Ireneuszem 
Besserem, złożyli po-
dziękowania za wielo-
letnią, owocną współ-
pracę oraz wkład, jaki 
wniosła na rzecz naszej 
wspólnoty samorządo-
wej, życząc jednocze-
śnie spełnienia marzeń, 
zdrowia i satysfakcji na 
zasłużonej emerturze.

Odchodząca Pani 
Kierownik, wzru-
szona, w kilku sło-

wach podziękowała 
za współpracę swoim 
przełożonym, kolegom  
i koleżankom oraz pra-
cownikom, z którymi 
prowadziła Miejski 
Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Jaworzynie 
Śląskiej a także organi-
zowała inne przedsię-
wzięcia na rzecz lokal-
nej społeczności.

> Pan Burmistrz Grzegorz Grzegorzewicz dziękuje za owocną współpracę

> Bogdan Klim

Podstawówka w remocie
Wakacje, to czas, 

kiedy można prze-
prowadzać gruntowne 
remonty, aby nauka 
przebiegała  w jak naj-
lepszych warunkach. 

W tym roku naj-
istotniejsza z wykona-
nych w czasie wakacji 
prac została przepro-
wadzona w jaworzyń-
skiej podstawówce.  W 
szkole wykonano wy-
mianę całej instalacji 
elektrycznej, telefo-
nicznej i internetowej 
wraz z oświetleniem 
klas i korytarzy.

Prace realizowa-
ne były na podstawie 
projektu i uzyskanego 
finansowania z Wo-
jewództwa Dolnoślą-
skiego, w ramach Dol-
nośląskiego Funduszu 
Pomocy Rozwojowej w 
roku 2014 r.

Prace podjęła wyło-

niona w drodze prze-
targu Wielobranżowa 
Spółdzielnia Rzemieśl-
nicza z Bielawy.  

Koszt realizowa-
nych prac jest to ok. 
292 000,00 zł. 

R ó w n o c z e ś n i e 
zostały wymienio-
ne wszystkie futryny 
i drzwi wejściowe do 
klas oraz pomalo-
wano ściany po za-
kończonych pracach 
elektrycznych. Koszt 
tych prac to kwota ok.  
110 000,00 zł.

> Prace remontowe w szkole
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Z życia gminy

Śladami Żołnierzy Wyklętych

Pamiętamy o Kresach – relacja z wyjazdu  
do Czortkowa na Ukrainie

W marcu poinfor-
mowaliśmy o sukcesie 
naszej gimnazjalistki 
Marty Kozieł, która 
została laureatką ogól-
nopolskiego konkursu 
„Żołnierze Wyklęci - 
Bohaterowie Niezłom-
ni”. W lipcu Marta w 
ramach nagrody wyje-
chała na Litwę. To była 
niezapomniana po-
dróż śladami polskości. 
Uczestnicy tej wyprawy 
odwiedzili wiele miejsc 
związanych z „żołnie-

rzami wyklętymi” i mę-
czeństwem Polaków na 
Litwie. Były to: Rossa, 
Krawczuny, Kalweria 
Wileńska, Kolonia Wi-
leńska, Koniuchy, Po-
niary. Wszędzie gdzie 
byli, uczcili pamięć, 
tych, którzy oddali 
swoje życie za Ojczy-
znę modlitwą i zapa-
leniem symbolicznych 
zniczy.  Państwo Ilona 
i Eugeniusz Gosiewscy 
z zarządu stowarzysze-
nia „Odra - Niemen” w 

ciekawy sposób przed-
stawiali młodym lu-
dziom historię każdego 
z tych miejsc, które od-
wiedzili. Marta miała 
możliwość poznania 
wielu ciekawych ludzi. 
Duże wrażenie na na-

szej uczennicy zrobi-
ło zwiedzanie Wilna. 
Ostra Brama, kresowa 
Jasna Góra, miejsca 
związane z Adamem 
Mickiewiczem, cmen-
tarz na Rossie i wie-
le śladów polskości 

świadczy o tym, że było 
to kiedyś Polskie mia-
sto. O wartości tej po-
dróży niech zaświadczy 
wpis Marty:

„Litwo Ojczyzno 
moja”. Teraz rozumiem 
te słowa Adama Mic-
kiewicza. Ale nie tylko 
te słowa, ale też postawę 
ludzi, którzy walczyli o 
swoją ojczyznę  w czasie 
powstania styczniowe-
go i w czasie II wojny 
światowej oraz w okre-
sie okupacji niemieckiej i 
sowieckiej. I musieli cza-
sem walczyć z wieloma 
wrogami. Uświadomi-
łam to sobie uczestnicząc 
w żywej lekcji historii.

 Grupa wolontariu-
szy z Gimnazjum nr 1 
w Jaworzynie Śląskiej 
(w tym roku w skła-
dzie: Gosia Kańko, 
Błażej Banaszczak, 
Kuba Bieliński, Maciek 
Janes i Dominik Paw-
licki, z opiekunami – 
Anną Ryś i Wiesławem 
Dybłem i z kierowcą – 
Dariuszem Lubrem)  
po raz czwarty wyje-
chała  na Ukrainę w ra-
mach dolnośląskiej ak-
cji „Mogiłę pradziada 
ocal od zapomnienia”.  
Tym razem przydzielo-

ny nam został do upo-
rządkowania cmentarz 
w Czortkowie w obwo-
dzie tarnopolskim.

Wyruszyliśmy 8 
lipca, najpierw na uro-
czystą odprawę pod 
Urząd Marszałkowski 
we Wrocławiu.

Czortków to uro-
kliwe, blisko 30-ty-
sięczne miasto poło-
żone nad rzeką Seret.  
Do roku 1945 miasto 
należało do Polski.  
Zamieszkaliśmy w 
klasztorze u bardzo go-
ścinnych i życzliwych 

Ojców Dominikanów.   
Następnego dnia po 
przyjeździe przystą-
piliśmy do pracy. „ 
Nasz” cmentarz zaj-
muje około 6 hektarów 
powierzchni. Nie ma 
wyraźnie wydzielonej 
polskiej części.  Gro-
bów naszych przodków 
należało szukać wśród 
mogił pochowanych 
tam greko - katolików 
i zmarłych wyzna-
nia prawosławnego.     
Udało nam się upo-
rządkować, odnowić i 
ocalić od zapomnienia 
blisko 100 mogił ro-
daków.   Przybyliśmy 
tam w samą porę.  Jesz-
cze kilka lat i po wielu 
z nich nie byłoby już 
śladu.  Zarośnięte ol-
brzymimi krzakami, 
z ledwie widocznymi 
napisami na tablicz-
kach nagrobnych, dzię-
ki naszej pracy ujrzały 
światło dzienne i od-
zyskały dawny blask.   
Należy też dodać, że 
część polskich grobów 
była zadbana. Zapewne 

> Marta Kozieł z uczestnikami wyprawy

> Ślady Polskości są widoczne na każdym kroku

> Na miejsce przyjechała TV Wrocław cd. na str. 5



5

Rozmaitości Jaworzyńskie - BEZPŁATNA GAZETA SAMORZĄDOWA NR 46 (2015 r.)

potomkowie pochowa-
nych tam ludzi do dnia 
dzisiejszego mieszkają 
w Czortkowie i odwie-
dzają mogiły przod-
ków.     Podczas pracy 
nie byliśmy osamotnie-
ni. Dołączyła do nas 
grupa ukraińskiej mło-
dzieży skupiona wokół 
Polsko- Ukraińskiego 
Kulturalno-Oświato-
wego Towarzystwa im. 
Adama Mickiewicza. 
Towarzystwo zajmuje 
się krzewieniem pol-
skiej oświaty i kultury, 
prowadzi też szkółkę 
niedzielną języka pol-
skiego. Prezesem To-
warzystwa jest Pani 
Maria Pustelnik, która 
od wielu lat dba o to, 
by młodzi Czortko-
wianie polskiego po-
chodzenia mogli uczyć 
się ojczystego języ-
ka swoich przodków. 
Mieliśmy przyjemność 
poznać Panią Marię.  
Ta pełna entuzjazmu i 

zaangażowania osoba 
robi wszystko, by pol-
ska kultura nie została 
zapomina, a polskie 
tradycje były kultywo-
wane przez czortkow-
ską młodzież.    To oni 
dbają o tę część cmen-
tarza, na której spo-
czywaja Polacy - ofiary 
egzekucji ukraińskich 
z lat 1918-1919, pro-
chy polskich obrońców 
Czortkowa z okresu 
walk polsko-ukraiń-
skich, m.in. 16 -, 17 - 
letni gimnazjaliści oraz 
prochy Ojców i Braci 
Dominikanów zamor-
dowanych podczas II 
wojny światowej.

Pracy było dużo.   
Nie udało nam się 
dotrzeć do wszyst-
kich polskich mogił, a 
jest ich tam zapewne 
jeszcze wiele. Może 
w przyszłym roku do-
kończymy….    Ojco-
wie Dominikanie ser-
decznie nas zapraszali.  

Nawiązały się przy-
jaźnie między naszymi 
uczniami, a młodzieżą 
z Czortkowa.

Wszędzie spotyka-
liśmy się z dużą życzli-
wością i podziwem dla 
tego, co robimy.

Na kilka dni przyje-
chali do nas: Burmistrz 
Jaworzyny Śląskiej Pan 
Grzegorz Grzegorze-
wicz, wiceprzewod-
niczący Rady Miasta 
Pan Ireneusz Besser 
oraz Dyrektor Samo-
rządowego Ośrodka 
Kultury i Biblioteki 
Publicznej Pan Syl-
wester Bartczak. Ich 
wsparcie i dodatkowe 
ręce do pracy bardzo 
się przydały.  Zawita 
do nas ekipa Telewi-
zji Wrocław z Panią 
Grażyną Orłowską 
– Sondej oraz Dolno-
śląski Kurator Oświaty 
Pani Beata Pawłowicz.   
Tym, co robimy zainte-
resowała się też lokalna 

prasa. Odwiedziła nas 
dziennikarka z lokal-
nej gazety „Zwiastun 
Czortkowski”, której 
opowiedzieliśmy o idei 
akcji oraz pokazaliśmy 
efekty naszej pracy. 

Czas wolny stara-
liśmy się maksymalnie 
wykorzystać na zwie-
dzanie Ukrainy, po-
znawanie jej zabytków, 
kultury, zwyczajów.  
Zwiedziliśmy Kamie-
niec Podolski i Cho-
cim, byliśmy w Za-
leszczykach, Buczaczu 
i Jazłowcu.  W drodze 
powrotnej do Polski 
zatrzymaliśmy się we 
Lwowie, by zwiedzić to 
piękne, pełne polskich 
akcentów i symboli 
miasto.

17 Lipca, po mę-
czącej podróży, pełni 
wrażeń, cali i zdrowi 
dotarliśmy do Jaworzy-
ny Śląskiej.

D z i ę k u j e m y 
wszystkim, którzy 

przyczynili się do tego, 
że nasz wyjazd stał się 
możliwy: 

• rodzicom, uczniom 
i nauczycielom, którzy 
pomagali w przepro-
wadzeniu kwest, 

• tym, którzy wrzucili 
datki do puszek wolon-
tariuszy, 

• księżom, którzy od 
wielu lat wspierają ak-
cję, 

• dyrektorowi naszej 
szkoły Panu Krzyszto-
fowi Sołtysowi za po-
moc w zorganizowaniu 
tej wielkiej wyprawy,

• burmistrzowi gmi-
ny Panu Grzegorzowi 
Grzegorzewiczowi i 
Radzie Miasta za po-
moc i wsparcie.

Szczególne podzię-
kowania należą się na-
szemu kierowcy – Panu 
Darkowi Lubrowi, z 
którym spokojnie i 
bezpiecznie przejecha-
liśmy ponad 2500 km.

Opiekun grupy – Anna Ryś

Z życia gminy

Poseł z naszej gminy…?
- Panie Burmistrzu 

25 października odbędą 
się wybory parlamentar-
ne, pojawiają się infor-
macje o Pana starcie do 
Sejmu?

Burmistrz Grzegorz 
Grzegorzewicz - Mogę 
potwierdzić, że otrzyma-
łem propozycję, ubiegania 
się o mandat poselski, ale 
obecnie jest zbyt wcześnie, 
żeby składać jednoznaczną 
deklarację. Trwają rozmo-
wy…

- Z jakiej listy…?
- Nie jest to tajemnicą, 

powyższa propozycja pa-
dła ze środowiska Prawa i 
Sprawiedliwości.

- Czyli z dużą dozą 
prawdopodobieństwa z 
formacją polityczną, któ-
ra po wyborach obejmie 
rządy?

- Wskazuje na to wiele 
sondaży, ale nauczeni do-
świadczeniem wiemy, że 
nie zawsze się one spraw-

dzają. Kto obejmie rządy 
będzie wiadomo po ogłosze-
niu wyników wyborów.

- Panie Burmistrzu 
proszę powiedzieć dla-
czego rozważa Pan ten 
start?

- Decyzja nie była 
łatwa. Pierwotnie odmó-
wiłem, ale… po dłuższym 
(kilkunastodniowym) na-
myśle oraz rozmowach z 
wieloma osobami reprezen-
tującymi różne środowiska-
mi, zadeklarowałem chęć 
ubiegania się o mandat po-
selski. Głównym argumen-
tem, który o tym przeważył, 
to zdecydowanie większe 
możliwości w działaniach 
na rzecz gminy. Nie ma co 
ukrywać, że istnieje szeroki 
wachlarz wsparcia i pomo-
cy samorządom na szczeblu 
centralnym, a poseł z wła-
snej gminy, który zna pro-
blemy oraz szanse rozwojo-
we jest w stanie „załatwić 
wiele spraw”. Tym bardziej, 

gdyby był parlamentarzystą 
z ugrupowania rządzącego.

- W pełni zgadzam 
się z Panem Burmi-
strzem, że nasz jaworzyń-
ski poseł, to na pewno i 
prestiż dla gminy, ale tak-
że jak już Pan wspomniał, 
możliwość dbania o wiele 
istotnych spraw, ale pro-
szę powiedzieć, czy realny 
jest wybór na posła osoby, 
ze stosunkowo niewiel-
kiej gminy jaką jest Jawo-
rzyna Śląska?

- Wbrew pozorom, 
szanse są naprawdę duże, 
jest tak dzięki dużemu po-
parciu Prawa i Sprawiedli-
wości oraz obowiązującej 
ordynacji wyborczej. We-
dług wszelkich prognoz PiS 
ma szanse na 3-4 mandaty. 
Wiadomo, że główny wynik 
dla listy wypracowują jej 
liderzy, ale przy zakłada-
nej ilości mandatów, wynik 
rzędu 4-5 tysięcy, jak poka-
zują ubiegłe wybory, może 

dać mandat.
- Czyli mimo wszyst-

ko, jako sama gmina je-
steśmy za mali?

- Tak, ale okręg wy-
borczy obejmuje byłe wo-
jewództwo wałbrzyskie i 
działania należy podejmo-
wać w całym okręgu. Uzy-
skanie bardzo dobrego wy-
niku we własnej gminie i 
powiecie znacznie ułatwia 
osiągnięcie sukcesu, dlate-
go bardzo będę liczył na to 
wsparcie szczególnie w na-
szej gminie, a resztę trzeba 
osiągnąć ciężką pracą, na 
którą poświęcę prawie cały 

tegoroczny urlop…
-A czy miejsce na li-

ście jest istotne?
Oczywiście, pierwsze 

miejsce jest znaczą premią, 
ale o objęciu mandatu nie 
decyduje pozycja , ale ilość 
uzyskanych głosów, dlatego 
nawet z dalekiego miejsca 
możne się udać. 

- W takim razie Pa-
nie Burmistrzu życzymy 
przede wszystkim pozy-
tywnych decyzji w spra-
wie Pana startu … no i 
sukcesu w wyborach.

-  Dziękuję bardzo.

> Burmistrz Grzegorz Grzegorzewicz
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Z życia gminy

W poszukiwaniu najlepszych.
II edycja wyścigu szosowego w jeździe indywidulanej na czas w Nowicach

W sobotę, 11 lipca 
2015 r. w Nowicach 
odbyła się II edycja 
wyścigu szosowego w 
jeździe indywidualnej 
na czas „Szukamy Na-
stępców Olimpijczyka 
Tadeusza Mytnika”. 
Imprezę swoją obec-
nością zaszczycili m.in. 
wychowankowie MKS 
„Karolina” – medalista 
olimpijski z Montrealu, 
trzykrotny medalista 
mistrzostw świata, wie-
lokrotny mistrz Polski i 
zwycięzca Tour de Po-
logne - Tadeusz Myt-
nik oraz wielokrotny 
medalista mistrzostw 
Polski w kolarstwie 
przełajowym - Mie-
czysław Cielecki. 
Ponadto wśród gości 
znaleźli się dwukrotny 
medalista olimpijski i 
medalista mistrzostw 
świata w kolarstwie 
szosowym, były mini-
ster sportu - Mieczy-
sław Nowicki, mistrz 
Polski, wielokrotny 
medalista mistrzostw 
Polski, zwycięzca Tour 
de Pologne - Józef 
Beker, wielokrotny 
olimpijczyk, tryum-
fator Tour de Polotne 
- Rajmund Zieliński, 
medalista mistrzostw 
świata - Jan Foltyn, a 
także dwukrotny zwy-
cięzca Tour de Pologne, 
olimpijczyk, wielokrot-
ny mistrz Polski - Jan 
Brzeźny, tryumfator 
Tour de Pologne Hen-
ryk Charucki.

Czasówka rozegra-
na została łączenie w 
15 kategoriach, w tym 
10 licencjonowanych. 
W poszczególnych 
kategoriach z licencją 
szans swoim rywalom 
nie dali: Żak – Jakub 
Lewandowski, Mło-
dziczka – Laura Wój-
cik, Młodzik – Michał 

Jaskot, Juniorka Młod-
sza – Paulina Pastuszek 
(druga Sara Tonder – 
obie MKS Karolina), 
Junior Młodszy – Ja-
kub Żuraw (Marcin 
Zarębski – obaj MKS 
Karolina), Masters I 
– Tomasz Kowalski, 
Masters II – Paweł 
Kimbort, Masters III 

– Marek Lechowski, 
Masters IV – Franci-
szek Jowik, Masters V 
– Stanisław Paterka.

Warto dodać, że w 
kategoriach bez licencji 
wyścig do udanych za-
liczyć może początku-
jąca zawodniczka MKS 
Karolina Marta Koło-
dziejska, która zajęła II 
miejsce w kategorii klas 
4-6.

II edycja wyścigu 
szosowego w Nowi-
cach, który jest wspólną 
inicjatywą Stowarzy-
szenia Nowice-Nasza 
Wieś oraz Miejskie-
go Klubu Sportowego 
„Karolina” odbyła się 
we współpracy z Gmi-
ną Jaworzyna Śląska, 
Powiatem Świdnickim, 
Ochotniczymi Straża-

mi Pożarnymi z Nowic 
i Piotrowic oraz Samo-
rządowym Ośrodkiem 
Kultury i Biblioteką 
Publiczną w Jaworzy-
nie Śląskiej.

Na podkreślenie za-
sługuje fakt, że relację z 
wyścigu wyemitowała 
m.in. TVP Wrocław 
w sobotnich faktach 

sportowych, a o kolar-
skich zmaganiach w 
Nowicach wspomniano 
nawet podczas trans-
misji Tour de France w 
stacji Eurosport, co sta-
nowi duże wyróżnienie 
dla tej imprezy.

Przy tej okazji swo-
imi spostrzeżeniami 
podzieli się „Profesor 
jazdy indywidualnej” 
Tadeusz Mytnik:

C.D. Przed chwilą 
zakończyła się II edy-
cja wyścigu Pańskiego 
imienia. Proszę po-
dzielić się wrażeniami.

T.M.  Jestem na-
prawdę szczęśliwy, że 
tylu adeptów kolarstwa 
przyjechało, żeby wy-
startować w czasówce 
im. Tadeusza Mytnika 
tu w Nowicach, gdzie 

się urodziłem, w gmi-
nie Jaworzyna Śląska. 
To naprawdę wielkie 
osiągnięcie zarów-
no moje, ale przede 
wszystkich działaczy 
gminnych i sołectwa. 
Jestem wszystkim bar-
dzo wdzięczny, że wło-
żyli wiele wysiłku, aby 
ta impreza przy pięknej, 
słonecznej pogodzie 
i wspaniałej publicz-
ności mogła się odbyć. 
Naprawdę warto takie 
imprezy organizować, 
a przede wszystkim dla 
takiej lokalnej ludno-
ści, dlatego, że to inte-
gruje, to pokazuje, że 
można w sporcie wiele 
osiągnąć, wiele zorga-
nizować, sprawdzić się 
jak my możemy żyć 
inaczej, w jaki spo-
sób możemy w ogóle 
społeczeństwu dać coś 
innego, inny można 
powiedzieć przedział 
życia, pokazać, że w 
sporcie i w kulturze i w 
wielu innych dziedzi-
nach życia możemy być 
zorganizowani i dobrze 
się czuć. Tutaj wszyscy 
czujemy się jak jedna 
wielka rodzina, to jest 
bardzo ważne i istotne 
i to jest jeden cel, który 
został osiągnięty.

C.D. Spotkanie z 
kolegami z dawnych 
czasów to na pewno 
duże przeżycie.

T.M. Przeżycie to, 
jest dla mnie o tyle jest 
wielkie, że spotkałem 
tutaj dawnych zawod-
ników z klubu Karolina 
Jaworzyna Śląska z lat 
młodzieńczych. To na-
prawdę wielkie wyda-
rzenie, ponieważ wła-
śnie tu zaczynało wielu 
świetnych kolarzy, tu 
gdzie Henryk Cacała 
był trenerem gdzie nas 
zachęcał do takiego, a 
nie innego spędzania 

czasu wolnego, gdzie 
czasami trzeba było 
pomagać rodzicom 
pracując na roli, aby te 
produkty rosły, żeby 
można było żyć.  To 
były inne czasy niż dzi-
siaj, był zdrowszy kli-
mat dla młodych ludzi, 
żyli inaczej, inną mieli 
osobowość. Dzisiaj jest 
ciężko młodzież zmo-
bilizować, ale ważne, że 
możemy się tutaj cie-
szyć, że rodzice i dziad-
kowie przyprowadzają 
swoje dzieci i wnuki, 
żeby mogły startować, 
pokazać swoje możli-
wości, zaangażowanie. 
To jest bardzo ważne. 
Natomiast, jeśli chodzi 
o moich starszych ko-
legów, widzimy się, na 
co dzień, na przeróż-
nych wyścigach w całej 
Polsce, imprezach mię-
dzynarodowych, spo-
tkaniach. Oczywiście 
jest mi miło, że tu do 
Nowic przyjechali tacy 
kolarze jak Rajmund 
Zieliński, jak Mieczy-
sław Nowicki, który 
był Ministrem Sportu, 
jak Jan Brzeźny, Jan 
Faltyn, Henryk Cha-
rucki, Józef Beker. Na-
prawdę to jest wielkie 
święto dla nas wszyst-
kich, a szczególnie dla 
społeczności lokalnej, 
bo mogli spotkać się 
z ludźmi, których wi-
dzieli w telewizji, sły-
szeli o nich w radiu, 
czy to podczas relacji 
z Wyścigu Pokoju czy 
Tour de Pologne, któ-
ry przechodził naszym 
drogami, czy Wyścig 
Grodów Piastowskich. 
Oni je wygrywali, oni 
harcowali na tych szo-
sach. Dzisiaj są tu w 
Nowicach. To jest na-
prawdę wielkie święto 
dla naszego sołectwa, 
dla naszej publiczności. 

> Tadeusz Mytnik
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Jestem z tego bardzo 
dumny i szczęśliwy. 
Tak jak mówię, każde 
spotkanie z kolegami 
to jest naprawdę wiel-
kie przeżycie, wiele 
wspomnień, mało cza-
su jest żeby usiąść i w 
spokoju porozmawiać 

o tym wszystkim, co 
przeżyliśmy.

C.D. II edycja wy-
ścigu za nami. Jak wi-
dzi Pan przyszłość tej 
imprezy?

T.M. Ja tą im-
prezę widzę bardzo 
pozytywnie, przyszło-
ściowo. Na pewno nie 
pozostaniemy przy 
tym, co jest teraz. To 
jest dopiero początek, 
sprawdzenie, jakie my 
mamy możliwości w 
powiecie, gminie, w 
samych Nowicach, czy 
możemy wspiąć się 
na wyżyny pod kątem 
organizacyjnym. Nie 
wiem czy uda się już w 
przyszłym roku, ale na 
pewno będziemy pró-
bować, aby ta impreza 
osiągnęła wymiar ogól-
nopolski, w sensie, aby 
przyjechali wystarto-
wać zawodnicy klasowi  
w jeździe indywidual-
nej na czas. Na pew-

no zrobimy wszystko, 
aby tego dokonać. Je-
stem przekonany, że w 
przyszłości wyścig ten 
może wejść do progra-
mu Międzynarodowej 
Federacji Kolarskiej, 
żeby podnieść rangę 
tej imprezy, żeby mieć 

tu w Nowicach kolar-
stwo na najwyższym 
poziomie. Jazda indy-
widualna na czas może 
być tu wielką kuźnią 
talentów na miarę 
światowego kolarstwa. 
Przede wszystkim 
chciałbym, aby wśród 
startującej tu młodzie-
ży któryś zawodnik 
został mistrzem Polski, 
a następnie mistrzem 
świata. Szkoda, że nie 
było takich możliwości, 
kiedy ja byłem dosko-
nały, można powie-
dzieć profesorem, bo 
taki tytuł pojawiał się 
w gazetach – profesor 
jazdy indywidualnej na 
czas Tadeusz Mytnik. 
Chciałbym żeby któryś 
z młodych zawodni-
ków na takiego profe-
sora wyrósł, a byłbym 
bardzo szczęśliwy. 

Wywiad przeprowadził 
Cezary Dziedzic

> Najmłodsi kolarze na podium

> Rywalizacja zaczyna się od startu

Przemysłowe Miasto Dzieci – 
kompilacja wypoczynku i nauki

Od 3 do 17 lipca w 
Muzeum Przemysłu i 
Kolejnictwa na Śląsku 
odbywał się projekt 
„Przemysłowe Miasto 
Dzieci”. W jaworzyń-
skim Muzeum zajęcia 
przeprowadzane zo-
stały pod nazwą Kole-
jowego Miasta Dzieci, 
nawiązując do naszych 
kolejowych tradycji.  
Budowanie makiet, 
„naprawa taboru”, po-
znawanie historii ko-
lejnictwa na Śląsku czy 
wspólne tańce to tyl-
ko niektóre z atrakcji, 
które czekały na dzieci 
na terenie muzeum. 
Zabawa, a co za tym 
idzie, zainteresowanie 
tym projektem było 

ogromne, co wszyst-
kich bardzo cieszyło i 
motywowało.

W piątek 17 lipca 
odbyło się zakończenie, 
połączone z podsumo-
waniem tej inicjatywy, 
które rozpoczęto od 
licytacji różnych cieka-
wych rzeczy. Licytowa-
no w specjalnych pie-
niądzach – „wagonach” 
i „lokomotywach”, 
które dzieci zdobywały 
podczas trwania pro-
jektu. Następnie odbyło 
się podsumowanie róż-
nych konkursów oraz 
złożenie podziękowań 
za wspólną organizację 
i wkład w tworzenie tej 
inicjatywy. 

Punktem kulmina-

cyjnym podsumowania 
był wjazd specjalnego 
taboru kolejowego z 
dziećmi, a także in-
ternetowe połączenie 
się z Przemysłowym 
Miastem Dzieci na 
Górnym Śląsku, któ-
re było równoległym 
partnerem „Miasta” w 
Jaworzynie. 

Wszyscy uczestnicy 
stwierdzili, że nie mogą 
się doczekać kolejnych 
wakacji i przyszło-
rocznej edycji „Miasta 
Dzieci”. 

A oto fotorelacja z 
tej fantastycznej waka-
cyjnej przygody, której 
głównymi bohatera-
mi były dzieci z naszej 
gminy:

> Dzieci dbały również o stary tabor kolejowy > Uroczysty wjazd pociągu

> Każdy mógł wykazać się artystycznie > Uczestnicy Przemysłowego Miasta Dzieci

> Przywitanie specjalnego taboru > Mali odkrywcy w muzeum
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Informacje

Referendum ogólnokrajowe – jak i gdzie głosować?

SPRZEDAŻ  OSTATNICH DZIAŁEK  POD ZABUDOWĘ JEDNORODZINNĄ

W niedzielę 6 
września br. odbędzie 
się referendum ogól-
nokrajowe. W nadcho-
dzącym głosowaniu 
będziemy mogli udzie-
lić odpowiedzi na trzy 
następujące pytania: 

Pytanie pierwsze: 
„Czy jest Pani/Pan za 
wprowadzeniem jedno-
mandatowych  okręgów 
wyborczych w wyborach 
do Sejmu Rzeczypospoli-
tej Polskiej?”.

Pytanie drugie: 
„Czy jest Pani/Pan za 
utrzymaniem dotych-
czasowego sposobu fi-
nansowania partii po-
litycznych z budżetu 
państwa?”.

Pytanie trzecie: 
„Czy jest Pani/Pan za 
wprowadzeniem zasady 
ogólnej  rozstrzygania 
wątpliwości co do wy-
kładni przepisów prawa 
podatkowego na korzyść 
podatnika?”.

Dla ułatwienia na-
szym mieszkańcom 
dotarcia do właściwe-
go lokalu wyborczego 
przypominamy o loka-
lizacji poszczególnych 
lokali wyborczych wraz 
z przyporządkowaniem 
do niech poszczegól-
nych ulic i miejscowo-
ści naszej gminy.

Gmina Jaworzyna Śląska posiada jeszcze do 
sprzedaży atrakcyjne tereny pod zabudowę miesz-
kaniową jednorodzinna położona w mieście Jawo-
rzyna Śląska w rejonie ul. Spółdzielczej.

Teren osiedla przylega bezpośrednio do ist-
niejącej zabudowy jednorodzinnej i lasu. Ponad 
przeciętne walory przyrodnicze terenów sąsiednich 
sprawiają, że teren jest atrakcyjnym miejscem do 
zamieszkania. Wszędzie blisko i dogodny dojazd 
do miast sąsiednich: Świdnicy, Wałbrzycha, Świe-
bodzic. Całość terenu uzbrojona jest w sieć gazową, 
wodociągową i energetyczną.

Ogłoszenia o przetargach dostępne są również 
na stronie internetowej pod adresem: www.bip.
jaworzyna.net. w (zakładce przetargi na nierucho-
mości).

Dodatkowe informacje można uzy-
skać w Urzędzie Miejskim Jaworzyna Ślą-
ska pok. nr 16 lub pod nr telefonu: 85-88-230,  
85-88-233, 85-87-164, 85-87-165 wew. 34  
w godzinach pracy urzędu.

Ważna zmiana 
Lokale wyborcze otwarte będą w godz. od 6.00 do 22.00.

Numer 
obwodu 

głosowa-
nia

Granice obwodu 
głosowania

Siedziba 
Obwodowej 

Komisji Wyborczej
Informacje 
dodatkowe

1 Jaworzyna Śląska 
ulice: 1-go Maja, Bema, Dębowskiego,  Kilińskiego, Miodowa,  
Piaskowa, Pileckiego, Pocztowa, Pogodna, Polna, Prądzyńskiego, 
Słoneczna, Spacerowa, Studzienna, Świdnicka, Towarowa, Węglowa, 
Wolności nr 1, Żwirowa, 
Czechy, Nowy Jaworów, Pasieczna

Gimnazjum nr 1, 
ul. Jana Pawła II 16, 
Jaworzyna Śląska

Lokal dostosowanych 
do potrzeb wyborców 
niepełnosprawnych

2 Jaworzyna Śląska 
ulice: Ekerta, Jana Pawła II, Kościuszki, Traugutta

Gimnazjum nr 1, 
ul. Jana Pawła II 16, 
Jaworzyna Śląska

Lokal dostosowanych 
do potrzeb wyborców 
niepełnosprawnych

3 Jaworzyna Śląska 
ulice: Akacjowa, Brzozowa, Ceglana, Dębowa, Jodłowa, Kasztanowa,  
Klonowa, Lipowa, Sosnowa, Spółdzielcza, Świerkowa,  
Wolności (za wyjątkiem nr 1, 5, 7, 11)

Szkoła Podstawowa 
(stary budynek główny),
ul. Mickiewicza 9-11, J
aworzyna Śląska

4 Jaworzyna Śląska 
ulice: Kościelna, Ogrodowa, Mickiewicza, 
Powstańców, Słowackiego, Sportowa, Wolności 5, 7, 11, Westerplatte

Szkoła Podstawowa (sala sportowa),
ul. Mickiewicza 10, 
Jaworzyna Śląska

Lokal dostosowanych 
do potrzeb wyborców 
niepełnosprawnych

5 Pastuchów, Piotrowice Świdnickie Świetlica wiejska, 
Wyzwolenia 22, Pastuchów

6 Milikowcie, Nowice, Stary Jaworów, Witków Szkoła Podstawowa w Starym 
Jaworowie, 
Stary Jaworów 38

7 Bagieniec, Bolesławice, Tomkowa Dom Strażaka w Bolesławicach, 
Bolesławice 51 B
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Informacje

Pomoc materialna o charakterze socjalnym –  stypendia szkolne
Urząd Miejski w Jaworzynie Śląskiej, informuje o możliwości ubiegania się o pomoc materialną o charakterze socjalnym – stypendium szkolne dla 

uczących się dzieci i młodzieży.
Realizacja tych zadań ma na celu wyrównanie szans edukacyjnych uczniów, wychowanków i słuchaczy, poprawę dostępności kształcenia na wyż-

szych poziomach edukacji.
Stypendium szkolne może być przyznane uczniom, którzy:

• zamieszkują na terenie Gminy Jaworzyna Śląska,
• są uczniami szkół od klasy I do czasu ukończenia kształcenia, nie dłużej jednak niż do ukończenia 24 roku życia, 
• pochodzą z rodzin o najniższych dochodach, w których miesięczna wysokość dochodu na osobę w rodzinie nie może przekroczyć 
• 456 zł /netto/ na osobę.
Stypendium szkolne może być przeznaczone na:

• całkowite lub częściowe pokrycie kosztów udziału w zajęciach edukacyjnych, w tym wyrównawczych, wykraczających poza zajęcia realizowane  
w szkołach w ramach planu nauczania, a także udziału w zajęciach edukacyjnych realizowanych poza szkołą,

• pomoc rzeczową o charakterze edukacyjnym, w tym w szczególności zakup podręczników, lektur, encyklopedii, słowników i innych wydawnictw 
przeznaczonych w realizacji procesu dydaktycznego, przyborów szkolnych, stroju sportowego (dres, koszulki, obuwie), stroju szkolnego, jeżeli jest 
to przez szkołę wymagane, sprzętu komputerowego wraz z osprzętem, usług internetowych, płyt CD wykorzystywanych do nauki, zakup wymaga-
nych przez szkołę materiałów na zajęcia lekcyjne i pozalekcyjne,

• całkowite lub częściowe pokrycie kosztów związanych z pobieraniem nauki poza miejscem zamieszkania dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
oraz słuchaczy kolegiów wymienionych w art. 90 b ust. 3 i 4 nw. ustawy, w szczególności koszt: zakwaterowania (w tym w bursie, internacie, domu 
studenta, lub na stancji), dojazdu do i ze szkoły środkami komunikacji zbiorowej, posiłków na stołówce,

• świadczenie pieniężne, w przypadkach określonych w art. 90 d ust. 5 nw. ustawy.
Miejsce oraz termin składania wniosków:
Wnioski należy złożyć w Urzędzie Miejskim w Jaworzynie Śląskiej ul. Wolności 9 - sekretariat lub pok. 20 (II piętro) w terminie tj.:

• do 15 września 2015 roku - w przypadku uczniów, 
• do 15 października 2015 roku - w przypadku słuchaczy kolegiów nauczycielskich, nauczycielskich kolegiów języków obcych i kolegiów pracowników 

służb społecznych.
Świadczenia Pomocy materialnej o charakterze socjalnym są przyznawane na:

• wniosek rodziców albo pełnoletniego ucznia,
• wniosek odpowiedniego dyrektora szkoły, kolegium nauczycielskiego, nauczycielskiego  kolegium języków obcych, kolegium pracowników służb 

społecznych lub ośrodka, o którym mowa a art. 90b ust. 3 pkt. 2 nw. ustawy.
Dokumentacja potwierdzająca wysokość dochodu
Dokumentami niezbędnymi do ustalenia dochodu, w celu przyznania świadczenia pomocy materialnej są zaświadczenia albo oświadczenia o wyso-

kości uzyskanych dochodów. 
W celu ustalenia średniego dochodu na członka rodziny do wniosku należy przedłożyć następujące dokumenty o wysokości uzyskanych dochodów 

netto z miesiąca poprzedzającego złożenie wniosku:
• zaświadczenie ze szkoły tj.: gimnazjum, ponadgimnazjalnej o realizacji obowiązku szkolnego/nauki,
• zaświadczenie od pracodawcy o dochodach (netto) za miesiąc sierpień 2015 r.,
• zaświadczenie z Powiatowego Urzędu Pracy o pozostawaniu bez pracy (z prawem lub bez prawa do zasiłku),
• oświadczenie o pozostawaniu bez pracy i nieosiąganiu dochodu osób niezarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy,
• zaświadczenie lub decyzja z Ośrodka Pomocy Społecznej o otrzymanych świadczeniach (zasiłek pielęgnacyjny, okresowy, stały, świadczenie z 

funduszu alimentacyjnego, dodatek mieszkaniowy, zasiłek rodzinny i dodatki do niego np. z tytułu opieki nad dzieckiem w okresie korzystania 
z urlopu wychowawczego, z tytułu wychowania dziecka w rodzinie wielodzietnej, z tytułu samotnego wychowania dziecka, z tytułu kształcenia i 
rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego itp.). Do dochodu nie wlicza się zasiłków celowych (jednorazowego pieniężnego świadczenia socjalnego, 
obiadów) wypłaconych przez OPS, 

• w przypadku prowadzenia gospodarstwa rolnego – zaświadczenie z gminy o ilości hektarów przeliczeniowych (przyjmuje się, że z 1 ha przelicze-
niowego uzyskuje się dochód miesięczny w wysokości 250 zł),

• potwierdzenie kwoty opłaconych składek KRUS za III kwartał 2015 r.;
• w przypadku pobierania renty, renty rodzinnej, emerytury - decyzję ZUS lub odcinek, 
• postanowienie sądu w przypadku pobierania zasądzonych świadczeń alimentacyjnych oraz gdy  opieka rodzicielska została ustanowiona sądownie, 
• pisemne oświadczenie o dochodach uzyskanych z innych źródeł, w tym z prac dorywczych,
• w przypadku prowadzenia pozarolniczej działalności gospodarczej opodatkowanej podatkiem dochodowym od osób fizycznych, wysokość dochodu 

z tej działalności ustalana jest na podstawie  zaświadczenia wydanego przez naczelnika właściwego urzędu skarbowego. Za dochód przyjmuje się 
przychód z tej działalności pomniejszony o koszty uzyskania przychodu, podatek należny, składki na ubezpieczenia społeczne i zdrowotne. Dochód 
ustala się dzieląc kwotę dochodu z działalności gospodarczej, wykazanego w zeznaniu podatkowym za poprzedni rok kalendarzowy, przez liczbę 
miesięcy prowadzonej działalności. 

• W przypadku prowadzenia pozarolniczej działalności gospodarczej opodatkowanej na zasadach określonych w przepisach o zryczałtowanym po-
datku dochodowym od niektórych przychodów osiąganych przez osoby fizyczne, dochód stanowi kwota zadeklarowana przez osobę w pisemnym 
oświadczeniu. Dochód ustala się na podstawie zaświadczenia wydanego przez naczelnika właściwego urzędu skarbowego zawierającego infor-
mację o formie opodatkowania.

Składający oświadczenie zawiera w nim następującą treść:
Jestem świadomy/a odpowiedzialności karnej z art.233 Kodeksu Karnego, który mówi: „Kto składając zeznanie mające służyć za dowód w postę-

powaniu sądowym lub innym postępowaniu prowadzonym na podstawie ustawy zeznaje nieprawdę lub zataja prawdę, podlega karze pozbawienia 
wolności do lat 3.”.

Podstawa Prawna:
- Ustawa z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. nr  256 poz. 2572 z późn. zm.),
- Uchwała nr XLIII/24/10 z dnia 21 czerwca 2010 r. w sprawie regulaminu Pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Jaworzyna Śląska (Dz. Urz. Woj. 

Dolnośląskiego z dnia 09 września 2010 r., Nr 167 poz. 2548).

W dniach 27 – 30 września 2015 r. w Jaworzynie Śląskiej odbędą się I Jaworzyńskie Dni Seniora. Osoby zainteresowane uczestnictwem  
w spotkaniach proszone są do odbioru KART JAWORZYŃSKIEGO SENIORA u Pani Stefanii Grajaszek od dnia 1 września 2015 r.  
w siedzibie Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów w Jaworzynie Śląskiej, w każdą środę w godzinach od 10.00 – 14.00 lub w in-
nym terminie po wcześniejszym uzgodnieniu telefonicznym, tel. 535 – 218 – 298. Szczegółowy program dostępny będzie na stronie 
internetowej www.jaworzyna.net, www.skoibp.pl oraz plakatach informacyjnych.  

Przewodnicząca Zarządu Rejonowego ZERiI - Stefania GrajaszekIN
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VII Wiejskie Igrzyska Sportowe

Rodzinny Piknik Solidarności

W sobotę 22 sierp-
nia odbyły się VII Let-
nie Wiejskie Igrzyska 
Sportowe w Pastucho-
wie. Rywalizowano w 
kilku dyscyplinach. 

W turnieju pił-
karskim wzięło udział 
dziewięć drużyn o 
bardzo oryginalnych 
nazwach: „FC YAGI”, 
„FUSIEK BEND”, 
„ S N O W K I D S ” , 
„ W Y R EWO LW E -
ROWANI RE-
WOLWEROWCY ”, 
„KANONIERZY ” , 
”ALKO”, „LECH PA-
STUCHÓW”, „30+” 
oraz „OSP PASTU-

CHÓW”. Pierwsze 
miejsce zajęła drużyna 
„ALKO”, tuż za nimi 
była drużyna „OSP 
PA S T U C H Ó W ” , 
trzecie miejsce zdoby-

ła drużyna „SNOW-
KIDS”. 

Rozegrano również 
turniej Ringo w dwóch 
grupach wiekowych, 
w młodszej katego-
rii wygrała Weronika 
Żukowska, druga była 
Agatka Maj a trzecia 
Milenka Kubacka. W 
starszej grupie zwycię-
żył Antoni Stankie-
wicz, drugie miejsce 
zajęła Natalia Kred-

kowska a trzecia Wik-
toria Gawron. 

W wieloboju, trze-
ba było natomiast 
zmierzyć się z sześcio-
ma konkurencjami, ta-
kimi jak: skoki na piłce 
oraz w worku, slalom 
z piłką i piłeczką do 
ping pong’a, rzuty do 
celu piłeczkami i rin-
giem. Zainteresowanie 
udziałem w tych kon-
kurencjach było bar-
dzo duże szczególnie 
wśród najmłodszych. 
Najlepszym w młod-
szej kategorii okazał 
się Filip Janus, drugie 
miejsce zajęła Maja 
Pszczolińska, a tuż za 
nią, na miejscu trzecim 
uplasowała się Agatka 
Maj. W starszej grupie 
wygrała Aleksandra 
Trawczyńska przed 
Wiktorią Gawron i 
Maciejem Zabrzeskim. 

Odbył się także 
konkurs plastyczny 
w dwóch kategoriach 
wiekowych. Wyni-

ki młodszej grupy:  
1 miejsce - Emilka 
Chrzan,  2 miejsce - 
Adaś Maciejewicz, 
3 miejsce - Natasza 
Szymków. W starszej 
grupie, kolejność była 
następująca: 1 miejsce - 
Aleksandra Trawczyń-
ska, 2 miejsce - Mar-
tyna Gad, 3 miejsce 
- Natalia Maskiewicz. 

Na koniec rozegra-
no wielobój dla doro-
słych, w którym wśród 
kobiet najlepsza okaza-
ła się Anna Jachowicz, 
a kolejne miejsca zaję-
ły: Danuta Stelmach, 
Ania Wudel i Krystyna 
Jaromin, a wśród męż-

czyzn zwyciężył Arka-
diusz Stelmach, drugi 
był Krystian Bielak, 
trzeci Arkadiusz Brze-
gowy i czwarty Łukasz 
Zaremba. Wszyscy 
zwycięzcy otrzymali 
medale i nagrody. 

Tak jak w prawdzi-
wych igrzyskach nie li-
czy się tylko wynik, ale 
sam udział w zmaga-
niach, dlatego wszyst-
kim uczestnikom nale-
żą się gratulacje. 

Organ iz a to rami 
imprezy byli Sołtys Pa-
stuchowa, Rada Sołec-
ka i OSP Pastuchów, 
Sołtys, Rada Sołecka i 
OSP Pastuchów.

8.08.2015 Komi-
sja Zakładowa NSZZ 
„Solidarność”przy ZPS 
„Karolina” sp. z o. o. ra-
zem z Samorządowym 
Ośrodkiem Kultury i 
Biblioteką Publiczną 
w Jaworzynie Śląskiej 
zorganizowali „Piknik 
Rodzinny Solidarno-
ści”. Podczas impre-
zy odbył się między 
innymi Turniej Pił-
ki Nożnej, w którym 
uczestniczyły drużyny: 
gospodarzy (Komi-
sja Zakładowa NSZZ 
„S”), MOZ NSZZ 
„Solidarność” Pracow-
ników Służby Zdrowia 
Ziemi Kłodzkiej, dru-
żyna Samorządowców 
oraz drugoligowa, pił-
karska drużyna kobieca 
Darboru Bolesławice. 
Ostatecznie zwycię-

żyli gospodarze (KZ 
NSZZ „Solidarność 
przy ZPS „Karolina” sp. 
z o. o.), drugie miejsce 
zająła drużyna MOZ 
NSZZ „S” Kłodzko, 

a następne Samorzą-
dowcy i druztna „Dar-
borek” z Bolesławic. 
Najlepszymi zawodni-
kami Turnieju wybrano 
Paulinę Leśniak (Dar-
bor), Kamila Jamróza 

(MOZ Kłodzko), Ro-
berta Tymcika (KZ 
NSZZ „S”) oraz Szy-
mona Skupniewicza 
(Samorządowcy).

Około godziny 

16:00 oficjalnie rozpo-
częto część rozrywko-
wą Pikniku. Otwarcia 
dokonali Przewodni-
czący KZ NSZZ „S” 
Pan Ireneusz Besser, 
Zastępca Burmistrza 

Jaworzyny Śląskiej Pan 
Marek Zawisza, Za-
stępca Przewodniczą-
cego Zarządu Regionu 
Dolny Śląsk NSZZ 
„Solidarność” Pan Ra-
dosław Mechliński 
oraz Prezes ZPS „Ka-
rolina” sp. z o. o. Pan 
Andrzej Miszczak.

Podczas imprezy 
przeprowadzono wie-
le konkursów i zabaw 
przygotowanych przez 
członków Klubu Mło-
dzieżowego, działają-
cego przy Samorządo-
wym Ośrodku Kultury 
i Bibliotece Publicznej 
w Jaworzynie Śląskiej. 
Ze względu na wyso-
kie temperatury były to 
w większości zabawy z 
wodą, którą zapewni-
li na miejscu imprezy 
strażacy z OSP Ja-

worzyna Śląska. Dla 
ochłody zorganizowali 
oni także kurtyny wod-
ne, z których chętnie 
korzystali obecni na 
imprezie goście.

Dużą popular-
nością cieszyły się 
konkursy strzelania z 
broni pneumatycznej, 
zawody w podnoszeniu 
ciężarka i turniej prze-
ciągania liny. Odbyły 
się także wyścigi rowe-
rowe dla najmłodszych 
uczestników imprezy.

Wieczorem roz-
strzygnięto loterię 
fantową, a zaraz po 
tym odbyła się zabawa 
taneczna, na której ba-
wiono się do późnych 
godzin nocnych.

> Uczestnicy igrzysk

> Członkowie Roty św Barbary uczą strzelać z łuków

> Uhonorowanie zwycięzców
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Stawiam sobie najwyższe cele
Stawiam sobie naj-

wyższe cele. Myślę, że 
po roku mojej pracy w 
Jaworzynie drużyna 
zauważyła to również. 
Tworzymy zespół, który 
będzie walczył o jak naj-
lepszy wynik – zapew-
nił w wywiadzie trener 
orlików oraz senio-
rów Miejskiego Klubu 
Sportowego – Tomasz 
Idziak. Rozmowa do-
tyczyła przede wszyst-
kim: letniego okresu 
przygotowawczego, 
dokonanych w prze-
rwie letniej transferów 
oraz nowopowstałej 
drużyny orlików. 

Jakby podsumował 
Pan przygotowania do 
sezonu? Czy jest Pan z 
nich zadowolony?

Tak, jestem zadowo-
lony i to bardzo. To był 
najlepszy okres przygo-
towawczy ze wszyst-
kich, jakie dotąd miałem 
zaszczyt poprowadzić 
w tym klubie także ze 
względu na dojście do 
zespołu zawodników o 
dużym potencjale pił-
karskim. Również cie-
szy mnie frekwencja na 
poszczególnych jednost-
kach treningowych, co 
przekładało się na za-
angażowanie zawodni-
ków. Myślę, że praca i 
poświęcenie jakie włożyli 
przyniesie wymierny 
skutek w postaci ligowych 
punktów. 

Na jakie elemen-
ty treningu kładł Pan 
szczególny nacisk?

W szczególności kła-
dliśmy nacisk na pracę z 
piłkami, choć nie obyło 
się bez zajęć mających 
na celu wzmocnienie 
motoryki. Były to trenin-
gi, które miały na celu 
przede wszystkim pod-
trzymanie i kontynu-
owanie pracy z przerwy 
zimowej.  

Jaki cel stawia Pan 
sobie i drużynie na ten 

sezon?
Ja stawiam sobie 

najwyższe cele. Myślę, 
że po roku mojej pracy 
w Jaworzynie drużyna 
zauważyła to również. 
Tworzymy zespół, któ-
ry będzie walczył o jak 
najlepszy wynik. Chcie-
libyśmy pokazywać ki-
bicom jakość i styl naszej 
gry, aby po zakończonych 
spotkaniach fani biało-
-niebieskich opuszczali 
stadion zadowoleni i z 
głową podniesio-
ną do góry. 

Najwy ższ y 
cel. Co to dla 
Pana oznacza? 
Awans? Miej-
sce w czołówce 
tabeli?

Jeżeli przy-
darzy się sytu-
acja, w której 
będziemy brali 
udział w walce o 
awans to jasnym 
jest, że nikt sobie 
takiej okazji nie 
odpuści. Myślę 
jednak, że w na-
szym zasięgu jest 
walka o pierw-
szą trójkę w ta-
beli. Ciężko na 
tą chwilę stwier-
dzić, jak liga się ukształ-
tuje. Nie znamy dys-
pozycji innych drużyn. 
Wszystko wyjaśni się po 
około sześciu kolejkach. 
Najważniejsze, aby ze-
spół realizował na boisku 
to, co przepracowaliśmy 
i wypełniał zalecenia 
przedmeczowe. 

Czego Pan najbar-
dziej się obawia w kon-
tekście rundy jesien-
nej? Zastoju w grze? 
Nagłego spadku for-
my? Braku motywacji?

Dużo pracowaliśmy 
nad poruszaniem się po 
boisku oraz komunika-
cją. To był nasz duży 
mankament. Drzemał 
jednak w zawodnikach 
duży potencjał, który 

wykorzystaliśmy. Jeże-
li podtrzymamy naszą 
pracę to nie mam obaw.

Ruchy transferowe, 
które klub wykonał w 
trakcie letniej prze-
rwy traktuje Pan jako 
wzmocnienie kadry czy 
tylko uzupełnienie?

Jest to bez wątpie-
nia wzmocnienie, nowa 
jakość. Zawodnicy tacy 
jak Szymon Borowy czy 
Mateusz Salomon mają 
przeszłość trzecioligo-

wą w Polonii Świdnica 
i wniosą dużo do naszej 
drużyny. Poza tym dwaj 
młodsi od nich zawodni-
cy (również z Polonii) 
Łukasz Schmidt i Ma-
ciej Klag mogą wnieść 
znaczny wkład.

W takim razie będą 
duże zmiany w wyj-
ściowym składzie? 

Na tą chwilę będą 
zmiany w wyjściowym 
składzie i to na korzyść. 
Cieszy przede wszystkim 
rywalizacja na trenin-
gach z racji bogactwa 
piłkarskiego w kadrze o 
każde miejsce, nawet to 
w meczowym protokole. 
Dołączyli do nas rów-
nież juniorzy, którzy po-
dejmują wyzwanie ry-

walizacji. To cieszy tym 
bardziej, że jest w nich 
duży potencjał.  

Największa różni-
ca wieku między naj-
młodszym a najstar-
szym zawodnikiem w 
kadrze na ten sezon 
wynosi 22 lata. Moż-
na powiedzieć, że jest 
to różnica praktycznie 
jednego pokolenia. 
Myśli Pan, że może 
mieć to wpływ na at-
mosferę w drużynie? 

Myślę, że nie. Filar 
każdego zespołu składa 
się z zawodników do-
świadczonych, którzy 
w swoim życiu roze-
grali już 100, 200 lub 
300 meczów na różnym 
poziomie piłkarskim. 
Podobnie jest u nas. Fi-
larami zespołu są bez 
wątpienia Grzegorz 
Ignatowicz, Mateusz 
Ptak oraz inni doświad-
czeni gracze. Swoją 
postawą mogą nauczyć 
młodszych podejścia do 
meczów i treningów. 
Powiązanie doświad-
czenia z młodością przy-
niesie bardzo dobry efekt.

Czy praca z orlika-
mi to dla Pana nowość?

Nie. Pracowałem 

ponad pięć lat w Gryfie 
Świdnica z dziećmi w 
różnych kategorii wie-
kowych. Przez dwa lata 
prowadziłem tam zaję-
cia właśnie z orlikami. 
Ta praca dla mnie to 
wielka przyjemność. 
To radość, kiedy widzę 
dzieci, które z uśmie-
chem na ustach scho-
dzą z treningu lub nie 
chcą go przerwać. Do-
daje to energii. 

Co jest charakte-
rystycznego w pracy z 
małymi dziećmi?

Nie jest to praca ła-
twa. Pamiętajmy, że 
tak małe dzieci nie mają 
jeszcze ułożonej swo-
jej psychiki, charakteru. 
Każde z nich jest inne 
więc liczy się indywidu-
alne podejście. Dla mnie 
to nie jest nowość i myślę, 
że świetnie sobie z tym 
radzę. Już widzę efekt 
swojego zaangażowania 
ponieważ tych chętnych 
dzieci jest coraz więcej. 
Dochodzą również sy-
gnały, że mają się poja-
wiać kolejne ponieważ 
rodzice pytają o terminy 
i godziny zajęć.

Jak wygląda taki 
trening? W jaki sposób 
dobrać ćwiczenia na 
zajęcia?

Z taką grupą wieko-
wą zajęcia polegają na 
zabawach i grach, które 
mają za zadanie kształ-
towanie m.in. koordy-
nacji ruchowej i techni-
ki użytkowej. Dla tych 
dzieci najważniejsza 
jest nauka poruszania się 
i pracy w grupie z wy-
łączeniem rywalizacji 
pomiędzy poszczególny-
mi orlikami. Wszystkich 
chętnych zapraszam na 
zajęcia. Im będzie nas 
więcej, tym weselej.

Wywiad przeprowadził 
Wojciech Syntyrz

> Tomasz Idziak
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„Wesołe lato na korcie” za nami
W sobotę, 22 sierp-

nia br. Na boisku przy 
ulicy Ceglanej odbył się 

Turniej Piłki Nożnej 
dla dzieci uczęszcza-
jących do szkół pod-

stawowych. Najlepszą 
okazała się drużyna 
„Piekielnych diabłów”, 
przed „FC Barankami” 
i „FC Ptaszkami”. Naj-
lepszym zawodnikiem 
turnieju został wybrany 
Piotr Cichocki, naj-
lepszym bramkarzem 
Mateusz Chwałek. 
Rozegrano także trady-
cyjny konkurs rzutów 
karnych, w którym naj-
więcej goli, stojącemu 
na bramce Burmistrzo-
wi Jaworzyny Śląskiej, 
Panu Grzegorzowi 
Gr z egor z e wicz owi 
strzelił Dawid Soboń. 
Specjalną nagrodę dla 
najmłodszego zawod-
nika turnieju otrzy-
mał Mateusz Dziado-

wiec. Turniej okazał 
się dużym sukcesem 
ze względu na bardzo 
widoczną atmosferę 

rywalizacji sportowej 
i zaangażowania naj-
młodszych.

> Rywalizacja sportowa była widoczna na każdym kroku > Burmistrz Miasta Pan Grzegorz Grzegorzewicz wręcza zasłużone puchary


